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Benvolguts i benvolgudes, 
 
Em plau convocar-vos a la propera sessió ordinària 4/2021 del Consell del Districte , que tindrà lloc 
de manera semi presencial, el dia 14 d’octubre de 2021 a les 18.30 h, mitjançant la sala virtual de 
l’Ajuntament de Barcelona, des de la Seu del Districte de Ciutat Vella, 3a planta de la plaça 
Bonsuccés, 3, amb el següent:   

ORDRE DEL DIA 
 

A) Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 15 de juliol del 2021. 
 

B) PART INFORMATIVA  
 

1. Despatx d’Ofici. 
 

2. Informe de Regidoria. 
 

 
C) PART DECISÒRIA 

 
1. Modificació puntual del Pla especial de protecció del patrimoni arquitectònic, històric i 

artístic al Districte de Ciutat Vella, per a modificar el nivell de protecció de la finca del carrer 
Ferran núm. 34.  
 
 

D) PART D’IMPULS I  CONTROL 
 

a) Proposicions 
 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, perquè: 
• Atès que la situació d’incivisme, botellots, sorolls i deixadesa del districte és cada 

vegada més gran. 
• Atès que el nostre districte és un dels més afectats per totes aquestes pràctiques 

nocturnes. 
• Atès que aquests problemes es generen sobre tot per la concentració d’oci nocturn i 

venda de begudes alcohòliques. 
• Atès que l’Ajuntament de Barcelona te les competències necessàries per prevenir 

aquesta situació. 
Que el govern de districte es comprometi a realitzar una campanya intensiva per pal·liar els 
problemes de convivència, incivisme i excés de soroll que contempli diverses accions 
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transversals, durant un període mínim de 6 mesos consecutius. Les accions haurien de ser les 
següents: 
 

a. Definir com a “Zona Preferent d’Actuació per Garantir el Descans i la Convivència 
Veïnal” les zones del Passeig del Born del Casc Antic i la zona de les platges de la 
Barceloneta. 

b. Reforçar la presència de Guàrdia Urbana durant un període mínim de 6 mesos amb 
dispositius de saturació i prevenció policial i sancions administratives tal com es 
determinen en les ordenances municipals.  

c. Instal·lar sonòmetres a les places i recorreguts de pas nocturns habituals per tal de 
coresponsabilitzar els gestors de locals amb terrassa o d’oci nocturn. 

d. Fer una modificació del pla d’usos per tal que les botigues d’alimentació no puguin 
vendre cap tipus d’alcohol fred a partir de les 22h, així com ubicar les begudes 
alcohòliques en espais no visibles des del carrer.  

e. Implementar un dispositiu de neteja específic de l’espai públic en horari de 
tancament de les activitats permeses. 

f. Aplicar mesures de pressió i sanció a la venda ambulant de begudes alcohòliques.  
g. Demanem responsabilitats a les autoritats públiques que han de vetllar per a la 

tranquil·litat i el descans de la ciutadania i perquè aquests fets no tinguin cabuda al 
nostre districte. 

 
 2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè, degut a la 

falta de manteniment de la placeta de Martina Castells, la qual es podria convertir en un 
espai públic digne i ser utilitzat per la ciutadania, que el Govern Municipal en el termini de 
tres mesos realitzi les obres i modificacions necessàries per a millorar la placeta Martina 
Castells. Aquestes millores han d’incloure una millora de la neteja de la plaça i rodalies, 
canvis en el mobiliari urbà i millores al parc infantil per a convertir-lo en una de les zones de 
joc adaptada i accessible a totes les persones que tenen diversitat funcional. 
 

 3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat, perquè: 
 • Atès que segons dades del propi Ajuntament de Barcelona, només un 28% dels joves 

barcelonins parlen català de manera habitual. 
 • Atès que des de l’any 2015, l’ús de la llengua catalana entre els joves barcelonins ha 

caigut més de 7 punts. 
 • Atès que des d’una perspectiva històrica, social, política i econòmica, el català 

constitueix un dels patrimonis més rellevants de la ciutat, contribuint a enriquir la 
seva identitat com a capital de referència d’una cultura històrica. 

 • Atès que la llengua de la ciutat ha sigut històricament un factor clau d’integració 
social, i el seu ús i coneixement és un dret constitucional de totes les persones que hi 
viuen. 
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Que el govern del districte presenti al Plenari del Consell de Districte de desembre de 2021, 
una mesura de govern orientada a la promoció de la llengua catalana entre els joves del 
districte tenint en compte els entorns educatius, culturals i comercials. 
Que la mesura de govern detalli les mesures específiques per promoure l’ús del català als 
entorns prèviament mencionats i els indicadors amb els quals es mesurarà el seu impacte, 
amb l’objectiu de revertir la situació que es viu al conjunt de la ciutat pel que fa a l’ús 
habitual de la llengua catalana.  
 
b) Precs 

 
4. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, perquè: 

• Atès a les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del carrer 
dels  Àngels a l’audiència pública del passat 16 de setembre del 2021 en relació amb 
els canvis urbanístics que s’ha dut a terme al carrer dels Àngels i entorns per 
pacificar la zona  

• Atès què en cap moment s’ha tingut en compte al veïnat, a una part de la comunitat 
educativa i als comerciants de les zones. 

• Atès als futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i a la previsió 
d’obres per la construcció del nou CAP del Raval Nord i per tant la remodelació del 
MACBA i la plaça dels Àngels 

• Atès què en el marc del projecte “Protegim les escoles” i per tant la modificació del 
carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions problemàtiques que 
dificulten la mobilitat  als veïns i veïnes, però també als serveis municipals com per 
exemple les ambulàncies o el servei de neteja 

Demanem al govern municipal que s’emplaci juntament amb els  veïns i veïnes, la 
comunitat educativa i els comerciants de la zona a una reunió conjunta per tal d’explicar la 
nova remodelació, els problemes que hi ha, i els que puguin existir, per a buscar solucions 
de manera conjunta i arribar a consensos que satisfacin a totes les parts implicades.   
 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, perquè: 
• Atès l’estat deplorable en què es troben molt espais públics del Districte, tant a nivell 

de manteniment com de neteja. 
• Atès que hem rebut infinites queixes veïnals sobre la brutícia i les plagues de rates i 

paneroles als diferents barris del districte de Ciutat Vella. 
• Atès que la contracta de neteja no entra en vigor fins el 2022. 
• Atès que a la passada Comissió d'Ecologia, Urbanisme, Infraestructures i Mobilitat 

(CEUM) es va aprovar la proposició presentada a petició d’ERC en el que govern es va 
comprometre a reforçar el servei de neteja a l’espai públic, millorar la planificació del 
control de plagues i a realitzar una auditoria urgent del manteniment de l’espai 
públic.  
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• Atès que el govern municipal ha reconegut el dèficit en el servei de neteja i 
manteniment i el reforç d'aquest estiu s'ha mostrat clarament insuficient.  

• Atès al augment alarmant de pintades (graffitis) als entorns escolars, amb la 
degradació que suposa. 

Demanem que el govern del districte concreti en un document escrit i abans del proper 
Plenari (desembre 2021), com es reforçarà el servei de neteja al districte de Ciutat Vella, 
quines actuacions es duran a terme per garantir el manteniment de l’espai públic i amb 
quants recursos humans i pressupostaris comptarà. 
 

 6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè:  

 • Atès a les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del carrer dels  
Àngels a l’Audiència pública del passat 16 de setembre del 2021 en relació amb els 
canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels Àngels i entorns, per pacificar 
la zona; 

 • Atès què en cap moment s’ha tingut en compte al veïnat, a una part de la comunitat 
educativa i als comerciants de les zones,  

 • Atès als futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i a la previsió d’obres 
per la construcció del nou CAP del Raval Nord, i per tant la remodelació del MACBA i 
la plaça dels Àngels, i  

 • Atès què en el marc del projecte “Protegim les escoles” i per tant la modificació del 
carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions problemàtiques que 
dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als serveis municipals com per 
exemple les ambulàncies o el servei de neteja, 

Demanem al govern municipal que s’emplaci, juntament amb els  veïns i veïnes, la comunitat 
educativa i els comerciants de la zona, a una reunió conjunta per tal d’explicar la nova 
remodelació, els problemes que hi ha, i els que puguin existir, per a buscar solucions de 
manera conjunta i arribar a consensos que satisfacin a totes les parts implicades. 
 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè, donat que al 
districte de Ciutat Vella té zones molt concretes, específiques i conegudes per tots/es on hi 
ha una concentració de coloms i gavines superior a altres llocs. Donat que a les zones on es 
concentren els coloms hi ha manca de neteja. Exigim al Govern Municipal que reforci la 
neteja en els diferents punts on hi ha una major concentració de coloms i gavines, i que 
s'estableixin diferents mecanismes per evitar que en aquestes zones hi hagi una concentració 
exagerada d'aquests animals. 
 

8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat, perquè: 

• Atès a les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del carrer dels  
Àngels a l’audiència pública del passat 16 de setembre del 2021 en relació amb els 
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canvis urbanístics que s’ha dut a terme al Carrer dels Àngels i entorns per pacificar la 
zona  

• Atès què en cap moment s’ha tingut en compte al veïnat, a una part de la comunitat 
educativa i als comerciants de les zones. 

• Atès als futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i a la previsió d’obres 
per la construcció del nou CAP del Raval Nord i per tant la remodelació del MACBA i 
la plaça dels Àngels 

• Atès què en el marc del projecte “Protegim les escoles” i per tant la modificació del 
carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions problemàtiques que 
dificulten la mobilitat  als veïns i veïnes, però també als serveis municipals com per 
exemple les ambulàncies o el servei de neteja.  

Demanem al govern municipal que s’emplaci juntament amb els  veïns i veïnes, la comunitat 
educativa i els comerciants de la zona a una reunió conjunta per tal d’explicar la nova 
remodelació, els problemes que hi ha, i els que puguin existir, per a buscar solucions de 
manera conjunta i arribar a consensos que satisfacin a totes les parts implicades.   
 
c) Preguntes 

 
9. Pregunta al consell Plenari de Ciutat Vella del Grup municipal JxCat, perquè: 

• Atès que les càmeres de seguretat i de mobilitat instal·lades a la via pública 
exerceixen cert control i tenen utilitat perquè son elements dissuasius. 

• Atès que l’objectiu d’aquests dispositius es construir un servei de vigilància 
preventiva i permanent que incrementi la seguretat. 

• Atès que durant els períodes del seu funcionament  ha demostrat ser un sistema 
efectiu per lluitar contra la delinqüència i les infraccions. 

• Atès que aquest sistema de videovigilància és de gran ajut pels cossos policials per a 
poder realitzar la seva tasca. 

Preguntem: 
• Quantes càmeres de videovigilància per seguretat i mobilitat  tenim instal·lades al districte de 

ciutat vella 
• Quantes càmeres de videovigilància estan fora de servei o espatllades? 
• Quantes càmeres del total son analògiques? 
• Quin és el planejament a curt i a llarg termini que te la regidoria de seguretat i prevenció per 

instaurar al districte de ciutat vella en matèria de videovigilància? 
 
 

d) Seguiment de Proposició 
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10. Seguiment de Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, atès que 
el dia 26 de novembre de 2020 el Govern del Districte de Ciutat Vella va acceptar una 
proposició realitzada en el Consell Plenari del Districte. 
Que el Govern del Districte de Ciutat Vella es comprometi a dur a terme un seguit d’accions 
per tal de facilitar a tothom qui ho requereixi el domini de les competències TIC, i que 
garanteixi la traducció de les pàgines oficials adequada a la diversitat lingüística del nostre 
districte. 
PRIMER.- Que en un curt termini de temps es creï un curs intensiu que estigui a disposició de 
totes les entitats del districte que ho demanin. En aquest curs s’haurà d’ensenyar sobretot a 
tramitar documents, demanar ajudes, en general i que s’ensenyi com utilitzar les webs de 
l’Administració necessàries, com la de serveis socials, l’oficina de l’habitatge, etc. 
SEGON.- Donada la bretxa lingüística i digital existent al nostre territori, demanem en un 
termini màxim de 6 mesos es dugui a terme una diagnosi i un pla d’acció específic per tal 
d’acabar amb la bretxa digital i lingüística, aquesta haurà de profunditzar específicament 
amb les dificultats dels col·lectius de gent gran i de diversitat cultural.  

 
e) Seguiment de Prec 
 

11. Seguiment de Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè: 

• Donada l'aprovació del prec presentat per Ciutadans-Cs Ciutat Vella el passat 15 
d'octubre del 2020.  

• Donada la manca de seguiment i de resposta que hem tingut referent a les diferents 
preguntes que hem anat realitzant en referència a aquest prec.  

Es demana que se'ns expliqui en quin estat es troba el prec aprovat pel Plenari de Ciutat Vella 
del mes d'octubre del 2020 que deia el següent: "Que es serveixi, i si és necessari que s'ajusti, 
el Protocol d'actuació per evitar que situacions com les que es van viure el passat 14 d'agost 
a la Barceloneta no tornin a passar i que es reforcin les actuacions en infrahabitatge del 
districte de Ciutat Vella". 
 

12. Seguiment al Prec del Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat, perquè: 

• Atès que és important donar compliment a les iniciatives aprovades en aquests 
Consell Plenari. 

• Atès que en el Consell Plenari del districte del mes de març del 2021, el govern 
municipal ens va acceptar el prec presentat pel Grup Municipal de Junts per 
Catalunya sobre els habitatges del carrer de l’Om.  

Que es realitzi el seguiment del prec acceptat pel govern municipal en el Consell Plenari 
celebrat el dia 18 de març del 2021: 
 “Que el govern municipal insti a l’Institut Municipal de l’Habitatge i Rehabilitació a fer totes 
les gestions oportunes, des de la rehabilitació fins a l’adjudicació, dels pisos buits ubicats al 
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Carrer Om número 9, essent aquests pisos buits el 1r 1a, 2n 2a, 4t 9a i 4t 14a, per garantir la 
seva funció social i oxigenar la mesa d’emergència abans de finalitzar l’any en curs.” 
 

Barcelona, a 14 d’octubre de 2021 
 
 
 
LA PRESIDENTA  
Ima. Sra. Marina Gassol i Ventura 
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